
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

 referat: Tirsdag den 8. februar 2022  

Klokken 19-21  
Afbud: Jesper, Christian, Stine 

Mødeleder: Majbritt 

 

1. Godkendelse af referat 
 
godkendt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 
godkendt 
 

3. Ordensregler - Ud fra drøftelsen på sidste skolebestyrelsesmøde, har skolen lavet et udkast 
til ordensregler. Bestyrelsens skal drøfte udkastet, så det kan endeligt godkendes på næste 
møde. Se bilag. 
 
Sprogligt er det meget voksensprog – skal det måske formuleres lidt mere på elevernes 
sprog? 
Indholdet er fint. 
Hvordan skal det bruges of implementeres bagefter. Måske holde fast i den nuværende 
formulering og så ”oversætte” indholdet til de forskellige aldersgrupper og måske til 
plakatophæng eller lign. 
Erstatningspligten er vigtig – det kan være godt at kunne henvise til et lidt mere officielt 
dokument. 
Elevrådet kunne måske arbejde videre med ”oversættelsen” og synliggørelsen fx ikoner 
eller illustrationer. Det er vigtigt at det ikke bare er et papir til hjemmesiden, men at det får 
liv og bliver til handling. 
 
Med små sproglige ændringer er det klar til godkendelse. 
 

4. Spisesituationer i klasserne - (45 min). Det er et ønske fra skolebestyrelsen, at der 
udarbejdes et princip om spisesituationer i klasserne. Drøftelse – hvad skal princippet 
indeholde? 



 

 

 
Flere af bestyrelsesmedlemmerne har haft oplevelser med børn der kommer hjem og ikke 
synes de har haft tid til at spise deres mad. Det er vigtigt at der hvor det er et problem at så 
er man i dialog. Det er meget svært at gøre meget generelt – det er nødt til at være mere 
lokalt da der er stor forskel på klasser og situationer. Det er vigtigt at fx at få taget op på et 
forældremøde. 
Der er stor forskel på hvordan der spises i klasserne. Hvilke tanker ligger bag? 
Det afhænger af elevernes dagsform hvordan der spises – hvad er der brug for på dagen. 
Der er mange forskellige måder at gøre det på. 
De små klasser spiser, så eleverne har noget der ligner 30 minutter. Det betyder jo så, at 
det er ca. 20 minutters undervisningstid der bruges til spisning. 
Hvordan kan man prioritere tid til spisning, uden at det er undervisningstiden der må holde 
for. Vi prioriterer at eleverne skal ud – men vi prioriterer ikke spisningen. 
 
En del klasser ser nyheder og taler om dem. 
Nogen klasser har indført stilletid i starten. 
Når der er flere voksne i klassen, kan den ene gå fra med en mindre gruppe børn som så 
spiser sammen og øver ”samtale”. 
De store elever spiser oftest omkring 11.25 og skal så gå ud når frikvarteret starter. Det kan 
godt være lidt presset – men det er egentlig ikke så meget tid der ”mangler”. 
 
Organisatorisk er det en vanskelig øvelse. Det er en kombination af eleverne 
undervisningstid, medarbejdernes arbejdstid og pausetid– det samlede timetal osv. Det vi 
som udgangspunkt kan, er at flytte rundt på pausetiden – men vi kan ikke udvide 
skoletiden. Så der er kun den pausetid der nu er. 
 
Hvad er formålet med at spise – er det ”bare” at få næring eller er det også fri samtaletid, 
dannelse mm. 
 
Det er vigtigt at folde det ud – det behøver ikke være ens – men det er vigtigt at få en 
dialog omkring det. 
 
Et princip kan også være en præcisering af hensigten – fx at når muligheden er der så har 
man fokus på …. At man benytter de ressourcer der er til rådighed. FX når man er to voksne 
til stede så kan klassen deles op. 
Det er det muliges kunst. Det er meget vanskeligt at komme med generelle ”direktiver” 
men man kan som bestyrelse godt være med til at sætte fokus på at spisning både er 
”benzin og dannelse”. At dialogen er vigtig. 
Længere pauser er også vigtige ift. fx at kunne nå at komme i gang med en leg eller nå op 
på kunsten. 
Det er grundlæggende en systemfejl – der mangler 10 minutters pausetid om dagen – og 
det kan vi ikke løse lokalt. 
 
Dette punkt ses som en første drøftelse – medarbejderne i børneskolen og SFO har emnet 
på kommende dagsordener. 



 

 

Punktet tages op igen på et senere tidspunkt ift hvordan der kan sættes fokus på 
spisningen men med hensyn til hvordan hverdagen er sat sammen. Elevrådet tager det 
også op. 
 

5. Trafik - (30 min). Update. 
 
Det er vist nogenlunde som det plejer. Der opstår stadig farlige situationer – primært fordi 
forældrene ikke følger færdselsreglerne på vejene rundt om skolen. Politiet kommer stadig 
relativt jævnligt forbi og det er altid gavnligt for statskassen. 
Politiet kommenteret sidst på at mange af vores elever ikke har lys på cyklen. 
 

6. Meddelelser 

• Elevråd 

Der er omsider kommet afklaring på vores basketområde med midler fra 
legepladspuljen. Der er også indkøbt forskellige bord-bænkesæt 
 

• Skolen 

coronaen har haft nogen gevaldige toppe – men lige nu er det meget fredeligt. 
Vi er så småt ved at kigge ind i skoleårets planlægning. Vi mangler nogen meldinger 
bla fra UVM ift frihedsgrader. 
Der er skolebestyrelsesvalg i år. 
Vi har for tiden noget bøvl med store elever der begår butikstyveri. 
 

• SFO 

funktionerne går i gang igen efter vinterferien. Forårssfo starter med 81 børn. 
 

• Formanden 

 

7. Hvad skal der informeres om? 

 

8. Punkter til næste møde den 1. marts 2022 
 
Spisesituationen 
Ordensregler 



 

 

Timefordelingsplanen – hvis vi når at blive klar 
Standpunktskarakterer – hvad lægger lærerne til grund 

 

9. Evt. 

Husk at informere om trafik ift. forårssfo så de nye forældre også er opmærksomme 
 

10. Lukket punkt – elever deltager ikke 
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